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Sledi duga borba sa virusom, u narednim danima moguć pad broja zaraženih  

Epidemiološka situacija u Srbiji je i dalje nestabilna. Vanredna situacija je proglašena u više od 30 

gradova i opština. Epidemiolozi kažu da se poslednjih dana beleži relativna stagnacija apsolutnog broja 

obolelih, i da je za očekivati da narednih dana imamo silazni tok u broju zaraženih. 

08:50 
Ašanin: Kratkog zastoja u "Vatrenom oku" bilo zbog nedostatka reagensa 

Direktor Kliničkog centra Srbije rekao je za RTS da je u laboratoriji "Vatreno oko", gde se vrši pi -si-ar 

testiranje, u prethodnom periodu došlo do kratkog zastoja zbog nedostaka reagenasa.  

Kako kaže, u toj situaciji nijedan brise nije zagubljen. 

Prema njegovim rečima, značajno je manje pregleda i prijema nego što je bilo ranije. 

U prijemno-trijažnoj ambulanti Infektivne klinike pregledano je više od 200 pacijenata, što je mnogo 

manje od 360, koliko je bilo maksimalno. 



 
 

Ipak, kaže, ne treba se opuštati.  

08:39 
Petogodišnje dete zaraženo koronavirusom leči se na Institutu za majku i dete 

Prof. Vladislav Vukomanović iz Insituta za majku i dete rekao je za RTS da jedno petogodišnje dete, kod 

kog je potvrđena infekcija koronavirusa, ima upalu pluća i leči se na Institutu.  

Vladislav Vukomanović rekao je da se kliničko stanje deteta relativno brzo popravilo uz primenu 

antibiotske terapije.  

08:11 
U Vojnoj bolnici u Petrovaradinu 25 kritičnih pacijenata 

U Kliničkom-centru Vojvodine na lečenju je 296 pacijenata, a u Vojnoj bolnici na Petrovaradinu 27. Od 

tog broja, kod 25 pacijenata primenjuje se mehanička ventilacija i oni su u kritičnom stanju.  

Širom AP Vojvodine još šest opštih bolnica pretvoreno je u kovid bolnica.   

Poslednji zvanični podaci za teritoriju Vojvodine su objavljeni pre dva dana i, prema njima, bil o je 131 

novoobolelih za 24 sata. 

Direktor Instituta za javno zdravlje Vojvodine Vladimir Petrović rekao je, gostujući na Radio-televiziji 

Vojvodine, da se juče broj novozaraženih u Novom Sadu prepolovio – 58. 

Ukupno je u Novom Sadu zaraženo 1.700 ljudi, a na teritoriji cele Pokrajine 4.000. 

Pored Novog Sada, loša situacija je u Vrbasu, Sremskoj Mitrovici, Rumi i Kikindi.  

06:46 
Na respiratoru 12 pacijenata u Čačku 

U čačanskoj Opštoj bolnici hospitalizovano je 160 pacijenata na svim kovid odeljenjima. 

Petnaest osoba sa najtežom kliničkom slikom nalazi se u formiranom respiratornom centru, od kojih je 

12 pacijenata na respiratoru. 

Četvoro pacijenata prevezeno je u Kragujevac, a dvoje u KBC "Dragiša Mišović" u Beogradu. 

Neki pacijenti upućeni su u tercijarne ustanove, kako bi se rasteretio kapacitet bolnice u koju može da se 

smesti 200 ljudi. 

Nova bolnica u Čačku je van kovid sistema i u njoj se leče građani sa drugim zdravstvenim problemima. 

Dopisnik RTS-a javlja da ohrabruje nešto manji broj pacijenata sa simptomima koronavirusa koji dolaze u 

kovid ambulante, dom zdravlja, prijemno-trijažnu ambulantu bolnice. 

06:13 
Jedna osoba iz Knjaževca preminula u Nišu, u Zaječaru se čekaju rezultati testiranih 

https://www.rts.rs/page/stories/ci/%D0%9A%D0%BE%D1%80%D0%BE%D0%BD%D0%B0%D0%B2%D0%B8%D1%80%D1%83%D1%81/story/3131/koronavirus-u-srbiji/4025083/institut-za-majku-i-dete-zarazeni-koronavirus.html


 
 

Knjaževački zdravstveni centar saopštio je da je jedna osoba, koja je iz Knjaževca bila upućena u Niš na 

lečenje, preminula od kovida-19. 

Od 1. jula testirano je 138 osoba u Knjaževcu, od koji je 50 pozitivno. Za njih 40 čeka ju se rezultati.  

Prema informacijama iz Gradske kuće u Zaječaru, u poslednja 24 sata obrađeno je samo 11 uzoraka 

testiranih građana, a među njima nema pozitivnih. 

Izrađuje se 110 testova, a juče je poslato još 35. 

Prema poslednjim podacima, u protekla 24 sata u Srbiji umrlo je još 9 obolelih od kovida 19, a zaraza 

koronavirusom potvrđena kod 352 osobe. 

Trenutno se u bolnicama leči 4.722 obolelih, a na respiratoru je 198 pacijenata u najtežem stanju, što je 

najviše od početka epidemije. 

Epidemiolog Darija Kisić Tepavčević kaže da se poslednjih dana beleži relativna stagnacija apsolutnog 

broja obolelih, tzv "plato" i da, ako se takav trend nastavi, za očekivati da narednih dana,  do kraja 

nedelje imamo silazni tok u broju zaraženih. 

Vanredna situacija je proglašena u više od 30 gradova i opština, a od juče i u Vrnjačkoj Banji. 

U Beogradu je u blagom porastu broj građana koji se javljaju u kovid ambulante.  

Pored Beograda, najviše novoobolelih od kovida 19 registrovano je u Šapcu, Novom Sadu, Kraljevu, 

Kragujevcu. 

U Opštoj bolnici u Prijepolju 12 medicinskih radnika je pozitivno na koronavirus, a zbog velikog priliva 

pacijenata, ugrožen je redovan rad bolnice. 

Stručnjaci napominju da je nošenje zaštitnih maski najbolja zaštita dok se čeka vakcina.  

 

 

 

 

https://www.rts.rs/page/stories/ci/%D0%9A%D0%BE%D1%80%D0%BE%D0%BD%D0%B0%D0%B2%D0%B8%D1%80%D1%83%D1%81/story/3131/koronavirus-u-srbiji/4024467/koronavirus-srbija-epidemija-kovid-19-21-jul.html
https://www.rts.rs/page/stories/ci/%D0%9A%D0%BE%D1%80%D0%BE%D0%BD%D0%B0%D0%B2%D0%B8%D1%80%D1%83%D1%81/story/3131/koronavirus-u-srbiji/4024638/koronavirus-kovid-19-srbija-21-jul.html
https://www.rts.rs/page/stories/ci/%D0%9A%D0%BE%D1%80%D0%BE%D0%BD%D0%B0%D0%B2%D0%B8%D1%80%D1%83%D1%81/story/3131/koronavirus-u-srbiji/4024638/koronavirus-kovid-19-srbija-21-jul.html


 
 

 

"PLAŠIM SE DA KORONA JOŠ NIJE POKAZALA PUNU SNAGU" Alarmantno upozorenje epidemiologa 

koji se borio protiv MIŠJE GROZNICE, SVINJSKOG I PTIČJEG GRIPA 

Virus je van kontrole, a kada je tako, za mene je svaka epidemija alarmantna. Ali njegovo širenje može 

da se zaustavi, nije kasno. U tom cilju preko je potrebno da poštujemo propisane mere, da imamo 

poverenje u epidemiologe, čuvamo zdravstvene radnike, ali važna je uloga medija. Bez toga se ova 

pošast ne može staviti pod nadzor. 

Ovo su reči dr Zorana Vučinića, penzionisanog epidemiologa iz Užica, koji se u 35 godina dugoj karijeri 

borio protiv mišje groznice, svinjskog i ptičjeg gripa, mnogih drugih epidemija. Ostao je poznat po tome 

što je svaku gasio u njenom samom žarištu, nikada iz kancelarije.  

- Imam iza sebe dosta godina rada, ali ovakav potencijal virusa nikada nisam sreo. U ovom trenutku kada 

virus divlja Srbijom, bukvalno divlja, epidemiologija nema neku veliku ulogu. Sada je važno sačuvati naše 

zdravstvene radnike, medicinare kojima se divim. Izgaraju na poslu, tiho se zaražavaju, nestaju. I njima 

treba pomoći. Nemojte nositi maske i držati distancu zbog sebe, mene, činite to zbog njih. Njima nisu 

potrebni aplauzi nego naša solidarnost, da pritisak na bolnice bude što manji, da mogu da odahnu i 

rešavaju masu stvari. Niko se ne pita kako je raditi u skafanderu, kako i gde smestiti sve pacijente - priča 

epidemiolog iz Užica. 



 
 

Najlakše je, nastavlja dr Vučinić, pričati o greškama, a po njegovom mišljenju, bilo ih je. Želi da se povrati 

poverenje u epidemiologe koji su dali i daju svoj maksimum i stoga je potrebno ostaviti po strani "našu 

omiljenu disciplinu" pljuvanje uvis. 

- Lako je kritikovati, napadati, iz ličnog iskustva znam da je u epidemijama najteže nositi teret ljudi koji 

vam se penju na vrat. Nije problem suzbijati epidemiju, ali ona ima i drugu pozadinu, uticaj politike i 

drugih struktura. Niko se ne pita kako je biti u koži Predraga Kona i Branislava Tiodorovića. Oni su vrsni 

epidemiolozi. Mogu ja da im kao njihov kolega kažem "pogrešili ste na nekim mestima, u intenzitetu 

mere, negde ste prerano popustili". Ali lično da im kažem. Meni moj profesor Mladen Simić nikada nije 

ništa loše rekao kada sam grešio, a grešio sam, u prisustvu drugih. Uvek nasamo. Najviše sam prezirao 

ljude koji imaju naknadnu pamet. Lako je iz tople sobe uz kapućino ili kafu kritikovati onoga koje je na 

prvoj liniji fronta. Pomozite mu. Svi smo ovde na istom zadatku - navodi dr Vučinić. 

Smeta mu kritika na račun struke pošto se ispostavilo da virus ovog leta nema blaži potencijal, kao što su 

epidemiolozi najavljivali. Svi su isto pričali, kaže, ali samo Predrag Kon dobija recke.  

- I ja sam mislio da ćemo letos imati drugu sliku. Ali ovo nije grip, ovo je bolest sa kojom nismo imali 

prilike da se sukobimo. Kako je meni bilo da idem na suzbijanje mišje groznice kada su iza mene stajali 

radovi Bože Antonijevića, Mirčete Obradovića, profesora, iskusnih ljudi. Ja sam znao gde idem, šta me 

čeka, znao da štitim sebe i druge oko mene. O koroni mnoge stvari ne znamo. A ono što znamo moramo 

da koristimo, a to su nošenje maski, distanca, boravak u zatvorenom uz sve mere zaštite. Hajde narod da 

prilagodimo trenutnim merama. Reći će neki "kakvi ste vi epidemiolozi ako se protiv virusa borite samo 

maskom i distancom", ali to je u ovom trenutku tako. Kako se sada budemo ponašali, tako ćemo proći i 

na jesen - nastavlja dr Zoran Vučinić. 

U virusologiji i epidemiologiji postoji termin preskok barijere i njemu liči da se upravo radi o tome. SARS i 

MERS bili su neuspešni preskoci barijere vrsta, korona je, kaže, uspešan. Dr Vučinić odbacuje svaku 

teoriju o koroni kao veštački napravljenom virusu. 

- Da je veštački napravljen, lako bi bio rešiv. Kod životinja postoje mnoge bolesti koje mi krstimo kao 

kuga i kolera. Ovde je najverovatnije došlo do spajanja animalnog sa humanim virusom i oni su napravili 

novi virus. To je preskok barijere vrste. Dobili smo potpuno nov, nepoznat virus. Kovid-19 nije nastao u 

decembru, nekakvom eksplozijom, treba dosta vremena da se ovaj proces odigra. Po mom mišljenju 

virus je ušao u slepu ulicu. Mnogi virusi uđu u organizam, naprave dar-mar, mi ih izbacimo, nestanu. 



 
 

Brine me gde on ide i gde će se zaustaviti. Plašim se i da korona nije pokazala svoju punu snagu. Duboko 

verujem da rešenja postoje jer ovo je globalni problem. Nepotrebno je pričati da li je ovo drugi pik prvog 

talasa, prvi drugog i slično. Ostavimo se toga. Ovo je njegov put širenja, on je u svojoj prirodnoj 

ekspanziji - kaže dr Zoran Vučinić. 

Operativna srpska epidemiološka škola 

Dr Vučinić za sebe kaže da je đak operativne srpske epidemiološke škole i profesora dr Mladena Simića iz 

Niša. 

- Time se ponosim, zvanje đaka dr Simića, vrsnog stručnjaka – operativnog epidemiloga koji je epidemije 

rešavao u samim njihovim žarištima je za mene najveće zvanje. Smeta mi što se operativna srpska 

epidemiološka škola naziva anahronom, ruskom. Iz nje je potekla masa naših čuvenih epidemiloga sa 

VMA, „Batuta“, iz Niša, to su za vas nepoznati ljudi, ali veliki stručnjaci u evropskim razmerama. Ta škola 

nas je učila upravo ovo o čemu pričamo – gde tražiti podršku, ko vam je desna ruka - priča dr Vučinić. 

 

 



 
 

U Srbiji je, prema zvaničnim podacima od utorka u 15h, preminulo još devet osoba od kovida-19, a od 

početka epidemije zvanično je umrla 491 osoba. Zaraza je do sada potvrđena kod 21.605 ljudi, a na 

respiratorima je, prema poslenjim podacima, 198 pacijenata. Grupa od više od 720 lekara podržala 

otvoreno pismo upućeno Vladi Srbije u kom se traži smena Kriznog štaba. U 30 opština i gradova 

vanredna situacija. U svetu obolelo više od 15 miliona ljudi. 
9:10 

Zaraženo petogodišnje dete, ima upalu pluća 

Jedno petogodišnje dete, kod kog je potvrđena infekcija koronavirusa, ima upalu pluća i leči se na 

Institutu za majku i dete, izjavio je Vladislav Vukomanović iz Instituta. 

Dodao da se kliničko stanje deteta relativno brzo popravilo uz primenu antibiotske terapije.  
8:54 

U 30 opština vanredna situacija, u bolnici u Prijepolju zaraženo 12 medicinara 

U više od 30 gradova i opština proglašena je vanredna situacija zbog epidemije koronavirusa, a 

epidemiolozi kažu da se poslednjih dana beleži relativna stagnacija apsolutnog broja obolelih i da 

narednih dana može da se očekuje silazni tok u broju zaraženih.  

U Opštoj bolnici u Prijepolju 12 medicinskih radnika je pozitivno na koronavirus, a zbog velikog priliva 

pacijenata, ugrožen je redovan rad bolnice, navodi RTS.  

U Beogradu je u blagom porastu broj građana koji se javljaju u kovid ambulante. 
8:26 

SAD beleže više od 1.000 umrlih u jednom danu 

Sjedinjene Države u utorak su zabeležile više od 1.000 smrti povezanih s koronavirusom u jednom danu, 

prvi put od početka juna. 

Prema podacima Rojtersa, nakon što je nedeljama padao broj žrtava, prošle nedelje, zaključno s 19. 

julom, zabeleženo je više od 5.200 smrti povezanih s kovidom-19. To je bila druga nedelja zaredom da se 

broj umrlih povećava. 
8:25 

Japan odobrio deksametazon za lečenje koronavirusa 

http://rs.n1info.com/Vesti/a622154/Zarazeno-petogodisnje-dete-ima-upalu-pluca.html
http://rs.n1info.com/Vesti/a622146/U-30-opstina-vanredna-situacija-u-bolnici-u-Prijepolju-zarazeno-12-medicinara.html
http://rs.n1info.com/Svet/a622134/SAD-beleze-vise-od-1.000-umrlih-u-jednom-danu-prvi-put-od-pocetka-juna.html


 
 

Japansko ministarstvo zdravstva odobrilo je deksametazon, jeftini i relativno široko upotrebljavani 

steroid, kao drugi lek protiv kovida-19, nakon što je ispitivanje u Britaniji pokazalo da je taj lek smanjio 

stope smrtnosti hospitalizovanih pacijenata. 

Ministarstvo je deksametazon uključilo kao dodatnu opciju lečenja zajedno s antivirusnim lekom 

remdesivirom u najnovijoj reviziji svog priručnika za lečenje od zaraze koronavirusom. 

 

 

 

Čekanje ispred kovid ambulanti i po više sati, struka kaže - zbog procedura 

 

 

Iako se u poslednja 24 sata beleži mali pad broja novozaraženih, redovi ispred kovid ambulanti se ne 

smanjuju. Ispred onih beogradskih tokom celog dana se mogu videti grupe ljudi koji čekaju na pregled, 

http://rs.n1info.com/Zdravlje/a622136/Japan-odobrio-deksametazon-za-lecenje-koronavirusa.html
http://rs.n1info.com/Zdravlje/a622136/Japan-odobrio-deksametazon-za-lecenje-koronavirusa.html
http://rs.n1info.com/journalist946/Vanja-Djuric
http://rs.n1info.com/journalist946/Vanja-Djuric


 
 

a vreme čekanja, kako tvrde, može biti 15 minuta, ali i  nekoliko sati. Iz Kriznog štaba odgovaraju da je 

takva procedura. 

Ispred novobeogradske kovid ambulante red ljudi koji su 13. jula bio je veliki. Nedelju dana kasnije, 

deluje da je slika u Omladinskih brigada 104 slična.  

"Došla sam da se preventivno pregledam. Sinoć sam imala temperaturu, ali zbog ljudi iz moje bliže 

okoline, želim da budem gotovo sigurna", kaže mlađa žena koja čeka na pregled ispred kovid ambulante 

na Novom Beogradu. 

Vreme čekanja, kažu, varira i zavisi od dana do dana.  

N1: Koliko sad već tu čekate? 

"Pa možda jedno petnaestak minuta, ali rekla bih da ide relativno brzo".  

"U nedelju je bila isto velika gužva, ali mnogo ide brzo. Organizovani su, dobijaju se brojevi, po brojevima 

se proziva, čekali smo nekih sat, sat i po, a bili smo dvadeseti recimo", kaže muškarac kojeg je ekipa N1 

zatekla bio je ispred Doma zdravlja i u nedelju, jer je njegova supruga došla da se testira.  

Rezultat je već danas stigao preko portala e-Zdravlje, ali nemaju elektronsko rešenje o bolovanju, pa su 

opet morali pred ambulantu i među druge ljude. 

Zašto su takve procedure i može li da se skrati vreme čekanja, pokušali smo da saznamo u ovom Domu 

zdravlja. 

"Znate šta, ja ne mogu da vam dajem te informacije, to morate da vidite sa koordinatorom službe, ja 

nemam te ingerencije", rečeno je za N1 iz Doma zdravlja u telefonskom razgovoru.  

Do koordinatorke službe danas nismo došli, očigledno ni naš mejl koji smo uputili na adresu Doma 

zdravlja Novi Beograd. 

Na Paliluli, iz nekoliko pokušaja, nikoga iz ambulante nismo dobili . A ispred grupica građana. Čekanje, 

kažu, traje satima. 

"Dobio sam uput za PCR test, a došao sam ovde u pola deset. Čekam ovde još uvek red".  

N1: Sad već skoro tri sata čekate? 

"Tako je". 



 
 

"Retestiranje posle 14 dana, pa ćemo videti. Ja sam došao pre možda nekih pola sata, u principu, čeka se 

nekih dva do tri sata, nisam siguran, ima određen broj testova, bar je tako prošli put bilo".  

N1: Je l' imate neku informaciju zašto ide tako sporo? 

"Pojma nemam zaista, kažu da rade, ne znam..." 

Odgovor zna članica Kriznog štaba, Darija Kisić Tepavčević. Objašnjava da se kod svake osobe radi 

laboratorijska analiza, klinički i radiografski pregled, što zahteva određeno vreme.  

"Potpuno razumemo nemoć i gnev ljudi koji čekaju u tom momentu, kojima je potrebna pomoć, ali takva 

je procedura", napominje Kisić Tepavčević. 

Gnevnih i onih kojima život zavisi od procedura trenutno je mnogo i u nekoliko gradova Srbije.  

 

 

Mediji: Puna plata svim zdravstvenim radnicima u Loznici obolelim od Covid-19 
 

http://rs.n1info.com/journalist14/Beta-


 
 

Svim zdravstvenim radnicima u Srbiji koji obole od COVID-19, država će obezbediti isplatu punog iznosa 
zarade, a ne samo 60 odsto, kao za obično bolovanje, piše sajt Lozničke novosti, jer se u tamošnjoj 
bolnici u ponedeljak saznalo da će plate obolelim med icinskom osoblju biti smanjene. 

Sajt piše da je to epilog jučerašnje vesti o Opštoj bolnici u Loznici u kojoj je uprava obavestila zaposlene 

da ne može poštovati preporuku Vlade Srbije o isplati razlike od 40 odsto pune plate obolelim 

zdravstvenim radnicima, jer nema sopstvenih sredstava. 

O tome su u ponedeljak zaposleni u toj bolnici obavestili agenciju Beta. 

Kako su tada agenciji Beta rekli zaposleni, situacija u Opštoj bolnici u Loznici je alarmantna, a u čitavom 

Mačvanskom okrugu se beleži najveći broj novih slučajeva koronavirusa.  

Iako nije bilo predvidjeno da loznička bolnica udje u kovid sistem, zbog priliva novih pacijenata koje više 

ne može da primi bolnica u Šapcu, Grudno odeljenje bolnice u Loznici, čije renoviranje još nije završeno, 

pretvoreno je u kovid odeljenje, a bolnica u "crvenu zonu". 

Pomoćnik direktora Opšte bolnice Zoran Kovačević rekao je za Lozničke novosti da preporuku Vlade o 

isplati punih plata obolelom zdravstvenom osoblju mogu sprovesti samo veće bolnice koje imaju 

sopstvene prihode, pogotovo tercijarne ustanove u Beogradu. 

"Sada je RFZO koji je naš finansijer, verovatno pod pritiskom izašao i ponudio da praktično plati sve ono 

što prethodno nije, i na taj način je rešena dilema", rekao je Kovačević.  

Naveo je da će obolelom zdravstvenom osoblju biti isplaćeno sto odsto zarade za prvih mesec dana 

bolovanja, a, ukoliko se bolovanje produži i na drugi mesec, "opet važi onih 60 odsto plate".  

Goran Savić, predsednik Sindikata "Nezavisnost" u lozničkoj Opštoj bolnici, rekao je za Lozničke novosti 

da su ga iz uprave jutros obavestili da će svi zaposleni koji su pozitivni na COVID-19, dobiti celu platu. 

http://rs.n1info.com/Vesti/a621524/Medicinari-u-Loznici-ne-dobijaju-100-odsto-plate-ako-se-zaraze-koronavirusom.html?fbclid=IwAR1ccubokqavcm0buJuqvitTJ_7hY5iCzYZy6BFT47rl1aITvkdsc_nAYKs


 
 

Savić je objasnio da "po tački 101A dopune kolektivnog ugovora, koje su u martu, kada se pojavila 

epidemija COVID-19, potpisali sindikati u zdravstvu i predstavnici Ministarstva zdravlja, svaki radnik ima 

pravo na stopostotnu nadoknadu ako se zarazi ovim virusom". 

"Ako nešto usvoji Vlada, ne znam zašto se to drugačije tumači u RFZO, to je odluka, nije preporuka", 

rekao je Savić. 

 

 

Da li znate da možete da IMATE KORONU, a da ipak budete NEGATIVNI NA TESTU? Dr Janković 

objašnjava KADA I ZAŠTO se to dešava 

Mnoge stvari o korona virusu nas iznenađuju iz dana u dan, a posebno su šokantna bila saznanja da 

jedna osoba može dva ili više puta da se zarazi, ali i da pacijent može da ima koronu, a da je na svim 

testovima njegov nalaz negativan! 



 
 

- Testovi imaju svoja ograničenja. Ako govorimo o PCR testu, on je  veoma pouzdan test koji otkriva da je 

virus prisutan. U uzorku može da se desi da virus bude u plućima i izaziva teške tegobe, da ima potrebu 

za respiratorom, ali da je u tom trenutku iščezao iz ždrela odakle je uzet bris i zato je lažno negativan 

rezultat. Suština je, ako je klinička slika jasna da se test ponavlja – objasnio je pre par dana dr Srđa 

Janković Dodao je i da lažno negativan rezultat može da se desi i pri kraju infekcije.  

- Dešava se da dođe do novog razbuktavanja količine virusa koji se opet umnoži. Ima slučajeva da je 

neko preboleo virus proletos, pa opet oboleo. Ne znamo da li je nova infekcija, ali je moguće, važno je sa 

kolikom učestalošću se to dešava, većina ima imunitet pa se to javlja sporadično – rekao je dr 

Janković.Kada je reč o testovima na antitela, Janković je objasnio da ako je test IGG pozitivan, znači da je 

osoba bila ranije pozitivna na korona virus i da ga je preležala.  

- Ako je test IGM pozitivan, to znači da je reč o aktivnoj infekciji - napominje Janković. Klinička slika 

infekcije kod pacijenata je raznolika. 

- Može da bude asimptomatskih slučajeva, da čovek nema nikakve tegobe, da to ne oseti i stvori 

antitela. Ne savetujem one koji imaju antitela da se ne štite jer ne znamo koliko dugo antitela štite. Isto 

je moguće da nastane upala pluća ili da osoba ima simptome prehlade. Postoji čitav raspon simptoma, 

zavisi od faktora rizika kao i količine virusa koju je neko udahnuo – kazao je dr Janković i dodao da je kod 

nekih pacijenata bilo i stomačnih tegoba. 

On je rekao i da je jako bitno da se ljudi na vreme jave lekaru. 

- Postoji indikacija za testiranje, oni sa karakterističnim simptomima sa visokom verovatnoćom korone 

imaju prednost. Ostali treba da se jave lekaru u kovid ambulantama, da se proveri njihovo zdravstveno 

stanje. Cilj trijaže jeste da se odvoje oni kojima treba lečenje u bolnici od onih koji mogu da se leče kod 

kuce. Bolest je nepredvidiva i može se pogorsati bez najave, pa je bitno da budu u kontaktu sa lekarom – 

naglasio je dr Janković. 

 



 
 

 

Petogodišnje dete zaraženo koronavirusom leči se na Institutu za majku i dete  

Prof. Vladislav Vukomanović iz Insituta za majku i dete rekao je za RTS da jedno petogodišnje dete, kod 

kog je potvrđena infekcija koronavirusa, ima upalu pluća i leči se na Inst itutu. 

Vladislav Vukomanović rekao je da se kliničko stanje deteta relativno brzo popravilo uz primenu 

antibiotske terapije.Dete je, dodaje, u fazi oporavka i lekari planiraju njegov otpust uskoro.  

Vukomanović je, govoreći za Dnevnik RTS-a, rekao da se u Institutu težina situacije meri brojem 

primljene dece koja zahtevaju respirator. Do sada takvih bolesnika nije bilo. 

"Nema težih slučajeva koje smo primili u poslednjih nekoliko nedelja. Stvari su pod kontrolom, idemo 

korak napred u organizaciji trijaže gde se prepoznaju simnjivi koji idu u jednom smeru, drugih bez 

znakova u drugom. Trudimo se da ih otkrijemo na vreme i sprečimo horizontalni prenos", napominje 

Vukomanović. 

Dodaje da je do sada na Institutu bilo desetoro dece koji su bili pozitivni na koronavirus, što je oko tri 

odsto od ukupnog broja testiranih.Njihova klinička slika je, kaže, išla od veoma blage do pneumonije koja 

nije zahtevala primenu mehaničku ventilacije. 

"Pratiti opšte stanje deteta"  



 
 

Vukomanović je ukazao da roditelji treba prvo da dovedu dete u Dom zdravlja ukoliko se kod deteta 

pojavi visoka temperatura, preko 38,5. 

Još važnije je, kaže, da se prati opšte stanje deteta – da li ima kašlja, proliva, povraćanja, gubitka apetita. 

"Kovid infekcija nije jedina koja pogađa decu u ovom periodu, i drugi virusi dovode do ovih simptoma. U 

Domu zdravlja lekari procenjuju da li je potreban pregled. Ne treba paničiti, roditelji dobro znaju svoju 

decu", napominje Vukomanović. 

"Ako mi ne nosimo maske, neće ni deca"  

Kada je reč o preventivi, dr Vukomanović ističe da deca pre sve svega uče od svojih roditelja, vaspitača.  

Kako kaže, prvo bi bilo dobro da roditelji ispoštuju pravila: "Ako mi ne nosimo maske, neće ni deca".  

Preporučuje se da deca posle druge godine nose maske, koje su prilagođenje njihovom uzrastu.  

Savetuje da se ruke peru što što češće i da se spreči kontakt ruku sa očima i nosem.  

 

 

 



 
 

SZO počinje borbu protiv lažnih vesti tokom pandemije  
 
Svetska zdravstvena organizacija (SZO) objavila je da će okupiti naučnike i stručnjake iz više područja 
za borbu protiv dezinformacija, relativno nove opasnosti po javno zdravstvo. 

Matematičari, IT stručnjacii, sociolozi, psiholozi, zdravstveni stručnjaci, kao i stručnjaci za komunikaciju 

biće deo projekta, najavio je SZO na kraju onlajn konferencije za medije, ne navodeći detalje.   

Saradnja će biti usmerena na novo područje  istraživanja koje SZO naziva "infodemiologija". Čelnik 

SZOTedros Adhanom Gebrejesus upozorio je na početku pandemije na  "infodemiju", poplavu 

informacija, dezinformacija i uznemirujućih teorija zavere.   

Infodemiologija proučava kako da se na najbolji način nosi s tom pretnjom.  

Bile tačne ili netačne, prekomerne količine informacija mogu imati negativan uticaj na zdravlje ljudi, 

povećati stres i podstaći ih da prihvate potencijalno opasne savete, navodi SZO.   

"Nikada nije bilo jasnije da je komunikacija važna intervencija za javno zdravstvo koja doprinosi kontroli 

pandemije, uz epidemiologiju, virusologiju i kliničku praksu",saopštio  je SZO uoči konferencije.  

Nejasne i obmanjujuće informacije mogu  da "ugroze poverenje" u zdravstvene vlasti, upozorila je 

agencija. 

"Najštetniji aspekt infodemije bile su pogrešne i obmanjujuće informacije koje su iznosili  akteri izvan 

zdravstvenog područja. To je dovelo do širenja opasnih i neutemeljenih tvrdnji", dodaje SZO.       
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OŽIVELI PLUĆA KRVLjU SVINjE Srpska naučnica o kojoj priča ceo svet za Novosti: Isplatilo se, na 
ovome radimo godinama 

TIM kojim na prestižnom univerzitetu Kolumbija rukovodi prof. dr Gordana Vunjak Novaković 
ponovo je fascinirao svet. 

Posle dokazanog mogućeg uzgoja ljudskih organa u laboratoriji, sada su uspeli da vrate život 
oštećenim ljudskim plućima uz pomoć svinjske krvi. Ovaj revolucionarni poduhvat već je propraćen 
ovacijama naučne elite i najavljuje da će u vreme oskudnog donorstva olakšati probleme hiljadama 
plućnih bolesnika koji čekaju na zamenu vitalnog organa.  

- Mnogi, nažalost, to i ne dočekaju. Mene je to odavno pokrenulo da tragam, i ovaj eksperiment kao 
rezultat višegodišnjeg rada je, sasvim sigurno, urodio plodom. Dakle,  isplatilo se - kazala nam je 
prof. Vunjak. 

Ona je nedavno, za "Novosti", i nagovestila da u nauci ni uzgoj ljudskih organa u laboratoriji nije 
naučna fantastika, već stvarnost. Fokusirala se u svom istraživačkom radu upravo na pluća.  

U ovom poduhvatu regeneracije ljudskih pluća izgarala je sa kolegom dr Bačetom osam godina. I 
tako se došlo do zaista nesvakidašnjeg podviga. Šest pluća pacijenata kojima je dijagnostikovana 
moždana smrt bila su ponuđena za transplantaciju. Klinike su ih odbile zbog lošeg kvaliteta. Bila su 
natečna, ispunjena tečnošću... Ali, prof. Vunjak i dr Bačeta ih nisu otpisali. Svako od tih pluća stavili 
su u plastičnu kutiju i priključili na respirator kako bi ih koliko-toliko održali u stanju "disanja". 
Povezali su ih potom sa krvotokom uspavane svinje, vezujući ih na njenu vratnu venu. Tako je, 
objasnili su, svinjska krv tekla kroz krvne sudove u ljudskim plućima. Hranili ih i odstranjivali štetno 



 
 

u njima. Posle punog dana povezanosti ljudskih pluća i svinjskog krvotoka, dogodilo se pravo čudo. 
Oštećena pluća su se oporavila. Usledili su hitni laboratorijski nalazi koji su i potv rdili - pluća su 
potpuno živela.  

- Svinja je uspela da održi  pluća živim i omogućila im je da se oporave - prvi je javnosti saopštio dr 
Bačeta. 

Ovom timu, koji predvodi prof. dr Vunjak, stručnjak u samom vrhu biomedicinskog inženjeringa, 
predstoji još mnogo rada. 

- Da se usavrši primena, to nije posao dan za dan - poručila je Gordana Vunjak. 

Rad prof. Vunjak i njenog tima objavljen je u prestižnom  naučnom časopisu Nature. 

BUDNE DOK SU NA APARATIMA 

PRVI pokušaj da se iz krvotoka svinje usmeri snaga na obolela i oštećena pluća bio je zapanjujuć. 
Životinje nisu anestezirane, već su puštene da se, dok su njihove vene vezane za pluća, slobodno 
šetaju. Pluća su se već tada "osvežila". Drugi pokušaj, dok su bile u snu, dao je željeni rezultat.  

 

 


